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El ministre de Medi Ambient,
Vicenç Alay, va explicar ahir,
a la presentació del balanç
de residus del 2009, que la
gestió d’aquests segueix el
que estableix el Pla Nacional
de Residus (PNR), de reduir-
ne el volum, augmentar el re-
ciclatge, i valoritzar-los
energèticament, però  que
«encara estem raonablement
lluny» dels objectius. Durant
el 2009, el 33% dels residus
es van recollir selectivament,
un 54% es van valoritzar
energèticament –van servir
per produir electricitat–, un
10% és la valorització de les
escòries un cop incinerats i
un 3% es el percentatge d’eli-
minació. Alay va valorar posi-
tivament que el volum d’elimi-
nats sigui tan reduït, però va
recordar que els objectius es-
tablerts pel PNR són «ambi-
ciosos». El ministre va indicar
que l’any vinent es  revisarà el
pla. En tot cas, per a Alay, la
prioritat seria mantenir i no
retrocedir en el que s’ha as-

solit fins ara.
En la recollida selectiva

dels residus elèctrics i

electrònics és l’únic àmbit en
el qual s’han complert els ob-
jectius fixats pel PNR i les di-

rectives de la UE, que és de
quatre quilograms per habi-
tant i any. En la recollida se-
lectiva de vidre, paper i plàs-
tic van créixer les
proporcions en relació al
2008, però sense arribar als
objectius. Pel que fa al vidre,
durant l’any passat se’n van
recollir unes 2.500 tones, un

61%, quan el 2008 va ser del
60%, però l’objectiu per al
2011 establert en el pla na-
cional és del 70%. Una cosa
similar passa amb la recollida
de paper. L’any passat se’n
van recollir més de 9.000 to-
nes, un 56% de recollida,
mentre que el 2008 era el
55%, i l’objectiu és del 60%
per l’any vinent. En el plàstic
és on es troben més dificul-
tats per arribar als propòsits
marcats. La recollida va aug-
mentar fins al 16%, quan el
2009 se situava al 14%, però
l’objectiu fixat per la Unió Eu-
ropea és del 22%.
En relació al percentatge

de residus provinents de la
recollida selectiva, Alay va as-
senyalar que Andorra està
per sobre de la mitjana de
l’OCDE, que és del 30%, o
d’Espanya, que és del 17%,
però va puntualitzar que això
«no és cap consol». 
El Govern vol treballar ara

per millorar els registres en
relació a la recollida d’enva-
sos lleugers. Segons va co-
mentar la cap d’àrea de Ges-
tió i Control Ambiental, Sílvia
Calvó, aquesta feina s’ha de
fer en col·laboració amb els
comuns, i l’àmbit principal
d’actuació és el sector de
l’hoteleria. Així mateix, es vol
dur a terme una campanya
de sensibilització sobre la
qüestió, una proposta que
farà l’Executiu durant la pro-
pera reunió de la comissió de

seguiment del PNR el proper
3 de maig.
Per millorar també en el

rendiment, el Govern, junta-
ment amb FEDA, està treba-
llant per instal·lar un sistema
que permeti aprofitar l’escal-
for del forn incinerador per
escalfar aigua. Igualment, al
mes de juny està previst que
entri en funcionament la plan-
ta de triatge situada al costat
del Centre de Tractament de
Residus. Calvó va voler des-
tacar que seran residents els
que treballin a la planta, i que
també es millorarà en l’opti-
mització del transport dels
residus, que sortiran del país
ja separats i premsats.
D’altra banda, en relació

als residus perillosos, es con-
tinua treballant en el registre
d’empreses que en generen.
El 2009, eren 154 les empre-
ses registrades, més del do-
ble que l’any anterior, i s’ha
treballat al costat d’aquestes
per tenir un bon sistema
d’emmagatzematge. Malgrat
haver fet una seixantena
d’inspeccions, cap va resultar
negativa, i des del Govern es
va valorar l’esforç fet per les
empreses per adequar els
dipòsits d’aquests residus pe-
rillosos. De totes maneres,
des de l’Executiu es va remar-
car que encara s’ha de fer fei-
na i hi ha empreses que de
moment no s’han inscrit al re-
gistre, com poden ser les del
sector de la fusteria.

El Govern alerta que encara falta per assolir
els objectius marcats al pla nacional de residus

L’Executiu va advertir
ahir que, tot i la millora
de la gestió dels residus
el 2009, encara no
s’han assolit els objec-
tius del pla nacional.

Alay adverteix que, tot i les millores en la gestió durant el 2009, «estem raonablement lluny» dels propòsits del pla

L’Executiu vol treballar ara per incrementar els registres en relació a la recollida selectiva d’envasos lleugers

REDACCIÓ/ANA

Vicenç Alay i Sílvia Calvó a la presentació del balanç de la gestió de residus durant el 2009.
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Al mes de juny està previst que entri en
funcionament la planta de triatge al costat
del Centre de Tractament de Residus

Posada en marxa la planta de triatge

Un hotel d’Andorra la Vella
va acollir ahir la segona edi-
ció del Workshop de l’Asso-
ciació Catalana de Viatges

(ACAV), en què les agències
de viatges del Principat po-
dien trobar la programació
turística que les empreses
del sector (majoristes, ho-
tels, empreses de trans-
ports, etc.) plantegen de ca-
ra a aquesta temporada.

La majoria de les empre-

ses presents en aquesta
trobada van considerar que
la demanda dels viatgers es
centrarà aquest any en Àsia
i Àfrica, que ocupen bona
part dels catàlegs de nove-
tats.
Francesc Carnerero, el

president de l’ACAV, va as-
segurar que el mercat d’An-
dorra «és important de
sempre. És un territori im-
portant no tant per la quan-
titat de clients sinó perquè
la majoria són d’alt stan-
ding. A més, els interlocu-
tors amb els quals tractem

són pocs, però estan ben
identificats». Jordi Gurri, el
vicepresident de l’ACAV, va
assegurar que el client mitjà
del país «viatja en parella, té
entre 40 i 50 anys i acostu-
ma a fer viatges de llarga
distància, d’uns 12-15 dies i
fa una despesa important».
Gurri també va criticar que
algunes línies aèries esti-
guin tardant a reemborsar
els afectats per les
cancel·lacions dels vols a
causa de l’expulsió de cen-
dra a l’atmosfera d’un volcà
islandès.

Presentació de les ofertes de
viatges a les agències del país
Un hotel del Principat va acollir el Workshop
de l’entitat catalana que agrupa el sector
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L’objectiu de la iniciativa era donar a conèixer les últimes ofertes.
P.M.


